

Date	10 February 2026
Announcement	<p>وقعت شركتا خزنة وبريسايت عقداً ذا أهمية تجارية كبيرة لمنصة قيادة وتحكم موحدة مدعومة بالذكاء الاصطناعي لمركز البيانات</p> <p>Khazna and Presight sign commercially significant contract for AI-powered data centre unified command and control platform</p>
Information	<p>Khazna Data Centers, a global leader in hyperscale digital infrastructure, has signed a long-term, commercially significant contract with Presight to deploy an AI optimized facility management solution and a centralized command and control centre.</p> <p>The agreement builds on the strategic collaboration announced at GITEX Global 2025 and supports the launch of Khazna NexOps, a dedicated, in-house operations organization designed to deliver a new standard of consistency, responsiveness, and operational excellence for hyperscale and AI-era infrastructure. Khazna NexOps establishes a unified operating model spanning people, processes, technology, and governance while maintaining a focus on continuity of service for customers running mission-critical workloads.</p> <p>The first delivery milestone, a centralized command and control centre, will provide real-time visibility and coordinated oversight across Khazna's data centre portfolio, enabling faster decision-making and enhanced operational resilience.</p> <p>The deployment embeds artificial intelligence at the core of Khazna's data centre operations, delivering a unified, data-driven approach to managing complex, energy-intensive infrastructure. Presight's AI-optimized facility management platform integrates data from multiple operational technology and facilities systems into a single intelligence layer, supporting predictive and prescriptive maintenance, proactive and predictive fault detection, and performance optimisation across all the assets in the facilities.</p> <p>وقعت خزنة داتا سنترز، المزود العالمي الرائد للبنية التحتية الرقمية واسعة النطاق، عقداً طويلاً الأجل وذات أهمية تجارية كبيرة مع بريسايت، لتطبيق حل محسّن لإدارة المرافق مدعوم بالذكاء الاصطناعي، وإنشاء مركز قيادة وتحكم مركزي.</p>

ويأتي هذا الاتفاق استناداً إلى التعاون الاستراتيجي الذي أُعلن عنه خلال معرض جيتكس جلوبال 2025، ويدعم إطلاق خزنة NexOps، وهي مؤسسة تشغيل داخلية متخصصة صُممَت لتقديم معيار جديد من التناسق وسرعة الاستجابة والتميز التشغيلي للبنية التحتية واسعة النطاق والبنية التحتية المهيأة لعصر الذكاء الاصطناعي. وترمّل خزنة NexOps نموذج تشغيل موحد يشمل الكوادر والعمليات والتقنيات والحكومة، مع الحفاظ في الوقت نفسه على التركيز على استمرارية الخدمة للعملاء الذين يديرون أحوال عمل بالغة الأهمية.

وسيتمثل أول إنجاز رئيسي في إطار التنفيذ بإنشاء مركز قيادة وتحكم مركزي يوفر رؤية آنية وإشرافاً منسقاً عبر محفظة خزنة من مراكز البيانات، بما يمكّن تسريع عملية اتخاذ القرار وتعزيز المرونة التشغيلية.

ويُدمج هذا التنفيذ تقنيات الذكاء الاصطناعي في صميم عمليات مراكز البيانات التابعة لخزنة، ليقدم نهجاً موحداً قائماً على البيانات لإدارة بنى تحتية معقدة وعالية الاستهلاك للطاقة. وتعمل منصة برميات المُحسنة لإدارة المرافق والمدعومة بالذكاء الاصطناعي على دمج البيانات الواردة من أنظمة تقنيات التشغيل المتعددة وأنظمة المرافق ضمن طبقة ذكاء واحدة، بما يدعم الصيانة التنبؤية والاستباقية، والكشف الاستباقي والتنبؤ عن الأعطال، وتحسين الأداء عبر جميع أصول المرافق.